
AJUNTAMENT DE BURJASSOT

ACTA DE LA SESIÓN EXTRAORDINARIA
DEL CONSEJO MUNICIPAL DE 

PARTICIPACIÓN CIUDADANA DE BURJASSOT
CELEBRADO EL 27 DE MAYO DE 2013

Miembros asistentes:
Jordi Sebastià i Talavera, alcalde-presidente
Emili Altur, concejal de Hacienda
Rafa García, concejal de Participación Ciudadana
Ángel Vázquez, representante del Bloc 
José Blanco, representante de EU 
Sonia Casaus, representante del Partido Popular 
Manuel Pérez, representante del PSOE 
Asoc. Vecinos Acceso Ademuz-Rajolar 613 Viviendas
Asoc. Vecinos Blasco Ibáñez y adyacentes
Asoc. Vecinos El Empalme
Asoc. Vecinos Mestre Lope
Asoc. Vecinos Nucli Antic
Asoc. Vecinos Plaza Concordia, Isabel la Católica
Aderes
Asociación Burjaweb
Asociación gitana Nuevas Ilusiones
Ass. teatral Paraules i Dones
CEMEF
Círculo Católico San Roque 
Club de Ajedrez de Burjassot
Cultural Ferroviaria Burjassot
José Mª Casamayor
Juan José Cano Mora
Paco Gigante
David Sánchez
Felipe Sanchis
Joaquim Arévalo Cardona

Secretaria: Mª  Cruz  Expósito  Lillo,  técnica  de 
Agenda 21 y Participación Ciutadana

Comienzo: 19.40 h
Finalización: 21.15 h
Lugar: Casa de Cultura

DESARROLLO DE LA SESIÓN

Abre  la  sesión  el  presidente-alcalde,  Jordi 
Sebastià, que da paso al primer punto del orden 
del día.

1. LECTURA Y APROBACIÓN, EN SU CASO, 
DEL ACTA DE LA SESIÓN ANTERIOR

Se produjeron varias apreciaciones:

Andrés  Galera  de  la  Asoc.  Vecinos  Mestre 
Lope indica que sí acudieron a la anterior sesión, 
pero olvidaron firmar la lista de asistentes; si es 
posible, se haga constar su presencia en el acta. 

ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA
DEL CONSELL MUNICIPAL DE PARTICIPACIÓ 

CIUTADANA DE BURJASSOT
DEL 27 DE MAIG DE 2013

Membres assistents:
Jordi Sebastià i Talavera, alcalde-president
Emili Altur, regidor d'Hisenda
Rafa García, regidor de Participació Ciutadana
Àngel Vázquez, representant del Bloc 
José Blanco, representant d’EU 
Sonia Casaus, representant del Partit Popular 
Manuel Pérez, representant del PSOE 
Ass. Veïns Accés Ademús-Rajolar 613 Vivendes
Ass. Veïns Blasco Ibáñez i adjacents
Ass. Veïns El Empalme
Ass. Mestre Lope
Ass. Veïns Nucli Antic
Asoc. Veïns Plaça Concòrdia, Isabel la Catòlica
Aderes
Ass. Burjaweb
Ass. gitana Nuevas Ilusiones
Ass. teatral Paraules i Dones
CEMEF
Círculo Católico San Roque 
Club de Ajedrez de Burjassot
Cultural Ferroviaria Burjassot
José Mª Casamayor
Juan José Cano Mora
Paco Gigante
David Sánchez
Felipe Sanchis
Joaquim Arévalo Cardona

Secretària: Mª  Cruz  Expósito  Lillo,  tècnica 
d'Agenda 21 i Participació Ciutadana

Començament: 19.40 h
Finalització: 21.15 h 
Lloc: Casa de Cultura

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

Obri la sessió el president-alcalde, Jordi Sebastià, 
que dóna pas al primer punt de l’ordre del dia:

1. LECTURA  I  APROVACIÓ,  SI  ESCAU,  DE 
L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

N’hi ha les observacions següents:

Andrés Galera de l’Assoc.  Veïns Mestre Lope 
indica que sí que van acudir a la sessió anterior, 
però oblidaren firmar en la llista d’assistents. Si és 
possible  demanar  que  es  faça  constar  la  seua 
presència en l’acta. 
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Vicent  Sanchis,  de  la  Asociación  Burjaweb, 
pide  se  haga  constar  su  pregunta  sobre  qué 
aportaciones del proceso de la Agenda 21 se han 
recogido en el PGOU.

2. PRESUPUESTO EJERCICIO 2013

Jordi  Sebastià comienza  explicando  que  el 
trabajo  de  elaboración  del  presupuesto  ha  sido 
muy complicado  por  la  situación  económica del 
municipio  y  las  directrices  que  marca el  estado 
para rebajar la deuda pública.

«Nos  hemos  dividido  entre  lo  que  quisiéramos 
hacer y lo que podemos hacer; los ayuntamientos 
suponen un 4% de la deuda total, pero aún así se 
ha de hacer un ajuste muy estricto.

Hemos establecido dos premisas básicas:

- no  recortar  en  servicios  sociales  (y  en 
educación, en la parte que corresponde al 
Ayuntamiento); la situación económica de 
la  sociedad  en  Burjassot  es  cada  vez 
peor, hay niños que solo comen una vez 
al día y es en el colegio, 

- no recortar  personal,  porque,  por  lógica, 
aumentaría el paro. Se ha recortado en el 
IMCJB  y  tendrán  que  ajustar  las 
actividades a esta situación. 

El  presupuesto del  2014 debe cerrar el  Plan de 
Ajuste  para  cumplir  el  Plan  de  Estabilidad 
Financiera.

Han  disminuido  los  ingresos,  IBI  y  tasas 
municipales. El IAE solo lo  pagan las empresas 
que  superan  el  1.000.000  €  anuales  de 
facturación.

Apostamos por la participación,  nos gustaría ver 
gente  nueva  en  el  Consejo.  Los  presupuestos 
participativos óptimos serían aquellos en los que 
se pudiera ofrecer una partida a los ciudadanos, 
pero las pocas inversiones que se van a realizar 
van condicionadas por subvenciones, con lo cual 
el  presente  presupuesto  solo  puede  ser 
consultivo.

La situación podría mejorar si finalmente llegaran 
las inversiones exteriores aún pendientes».

Emili Altur interviene comentando las partidas de 
gastos más importantes: casi el 40% en personal; 
el 32% en gasto corriente; el 15% en intereses y 
préstamos; el 0,94% en inversiones y el 9,96% en 

Vicent  Sanchis,  de  l’Ass.  Burjaweb,   demana 
que es faça constar la seua pregunta sobre quines 
aportacions del  procés de l’Agenda 21 han sigut 
recollides en el PGOU.

2. PRESSUPOST EXERCICI 2013

Jordi  Sebastià comença explicant  que el  treball 
d’elaboració  del  pressupost  ha  sigut  molt 
complicat per la situació econòmica del municipi i 
les directrius  que marca l’estat  per a rebaixar  el 
deute públic.

«Ens hem dividit entre el que voldríem fer i el que 
podem fer, els ajuntaments representen un 4% del 
deute total,  però encara així s’ha de fer un ajust 
molt estricte.

Hem establit dues premisses bàsiques:

- no  retallar  en  serveis  socials  (i  en 
educació,  en  la  part  que  correspon  a 
l’Ajuntament); la situació econòmica de la 
societat a Burjassot és cada vegada pitjor: 
hi  ha  xiquets  que  només  mengen  una 
vegada al dia, i és al col·legi, 

- no  retallar  personal,  perquè,  per  lògica, 
augmentaria l’atur. S’ha retallat en l’IMCJB 
i hauran d’ajustar les activitats a aquesta 
situació. 

El pressupost de 2014 ha de tancar el Pla d’Ajust 
per a complir el Pla d’Estabilitat Financera.

Han  disminuït  els  ingressos,  l’IBI  i  ls  taxes 
municipals. L’IAE només el paguen les empreses 
que supera el 1.000.000 € anuals de facturació.

Apostem per la participació;  ens agradaria veure 
gent  nova  en  el  Consell.  Els  pressupostos 
participatius  òptims  serien  aquells  en  què  es 
poguera oferir una partida als ciutadans, però les 
poques  inversions  que  es  realitzaran  estan 
condicionades  per  subvencions,  de  manera  que 
aquest pressupost només pot ser consultiu.

La situació podria millorar  si, finalment, arribaren 
les inversions exteriors, encara pendents».

Emili Altur intervé per a comentar les partides de 
despeses  més  importants:  quasi  el  40%  en 
personal;  el 32% en despesa corrent;  el  15% en 
interessos i préstecs; el 0,94% en inversions i el 
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amortizaciones.
«El presupuesto actual es 500.000 € mayor que el 
del  año  2012.  Han  aumentado  10  partidas:  la 
deuda  pública,  medio  ambiente,  etc.  El  Plan 
Económico-financiero marcará el presupuesto de 
2014».

Jordi Sebastià dice que la reforma de la Ley de 
bases  de  Régimen  Local  modificará  las 
competencias de los ayuntamientos. No tenemos 
comunicación  oficial,  solo  rumorología,  pero  lo 
que  se  oye  cambia  totalmente  a  los 
ayuntamientos, que dejarían de tener déficit pero 
también dejarían de prestar servicios. 

Emili  Altur afirma  que  se  han  planteado  la 
renegociación  de  los  préstamos,  pero  los 
intereses actualmente son más altos que cuando 
se contrataron.  En  6-7  años  podría  terminar  de 
saldarse la deuda. 

Una vez informados los miembros del consejo en 
la  presente  sesión,  el  trámite  es  pasarlo  a  una 
Comisión  de  Hacienda  que  informará 
favorablemente o desfavorablemente y pasará al 
Pleno.  Habrá 15 días para alegaciones y,  si  las 
hay, un segundo pleno.

Olivier Lauwers, Asoc. Vecinos Blasco Ibáñez 
y  ady., pregunta  ¿cómo  se  pueden  basar  los 
ingresos  en  el  aumento  de los  impuestos  a  los 
ciudadanos  cuando  estos  están  pasándolo  muy 
mal para hacer frente a esos pagos?

Emili  Altur contesta  que  prevén  que  el  nuevo 
Parque Ademuz origine nuevos ingresos en forma 
de  IAE  de  algunas  de  las  empresas  que  se 
instalan en él.

Olivier Lauwers, Asoc. Vecinos Blasco Ibáñez 
y ady., ¿se prevé un aumento de los impuestos 
en el 2014?

Emili  Altur afirma  que,  por  ahora  está  todo 
previsto. En el PEF queda pendiente un aumento 
del impuesto sobre los vehículos, pero no sabe si 
se  hará  este  año.  Si  vienen  los  importes 
pendientes de Europa o la Generalitat o se mejora 
la eficiencia, no hará falta.

Juan José Cano expone que entre los ingresos y 
los gastos de los servicios deportivos hay mucho 
desfase,  ¿qué  puede  ocurrir?¿hay  una  mala 
gestión?

Emili  Altur explica  que  eficiencia  no  se  debe 
entender  como  igualar  ingresos  y  gastos;  la 
finalidad es ofrecer un servicio a los ciudadanos.

9,96% en amortitzacions.
«El pressupost actual és 500.000 € major que el 
de  l’any  2012.  Han  augmentat  10  partides:  el 
deute  públic,  medi  ambient,  etc.  El  Pla 
Economicofinancer  marcarà  el  pressupost  del 
2014».

Jordi Sebastià  diu que la  reforma de la  Llei  de 
bases  de  Règim  Local  modificarà  les 
competències  dels  ajuntaments.  No  tenim 
comunicació  oficial,  només  rumorologia,  però  el 
que  se  sent  canvia  totalment  els  ajuntaments, 
deixaran de tindre dèficit,  però  també deixan de 
prestar serveis. 

Emili  Altur  afirma  que  s’han  plantejat  la 
renegociació  dels  préstecs,  però  els  interessos 
actualment  són  més  alts  que  quan  es 
contractaren.  En  6-7  anys  es  podria  acabar  de 
saldar el deute. 

Una vegada informats els membres del consell en
aquesta  sessió,  el  tràmit  és  passar-lo  per  una 
Comissió d’Hisenda, que informarà favorablement 
o desfavorable, i passarà al Ple. Hi haurà 15 dies 
per a al·legacions i, si n’hi ha, un segon Ple.

Olivier Lauwers, Assoc. Veïns Blasco Ibáñez i 
adj., pregunta com es poden basar els ingressos 
en  l’augment  dels  impostos  als  ciutadans  quan 
aquests estan passant-ho molt malament per a fer 
front a aquests pagaments?

Emili  Altur contesta  preveuen  que  el  nou  Parc 
Ademús  origine  nous  ingressos  en  forma  d’IAE 
d’algunes de les empreses que s’hi instal·laran 

Olivier Lauwers, Assoc. Veïns Blasco Ibáñez i 
adj., pregunta  si  es  preveu  un  augment  dels 
impostos en el 2014.

Emili  Altur afirma  que,  per  ara,  ho  tenim  tot 
previst. En el PEF queda pendent un augment de 
l’impost sobre els vehicles, però no sap si es farà 
enguany. Si vénen els imports pendents d’Europa 
o la Generalitat o es millora l’eficiència, no caldrà.

Juan José Cano exposa que, entre els ingressos i 
les despeses dels serveis esportius hi ha molt de 
desfasament,  què  pot  passar?  Hi  ha  una  mala 
gestió?

Emili  Altur explica  que  l’eficiència  no  s’ha 
d’entendre com a igualar ingressos i despeses; la 
finalitat és oferir un servei als ciutadans.
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Juan José Cano pregunta si se pueden aumentar 
los ingresos.

Emili  Altur responde  que  quizá  nuestras  tasas 
deportivas  son  más  bajas  con  respecto  a  los 
ayuntamientos  de  alrededor,  pero  si 
aumentáramos, a lo mejor nadie haría uso de las 
instalaciones.

Juan  José  Cano pregunta  si  alguien  ofreció 
gestionar de forma privada la piscina y se le negó.

Emili  Altur responde que solo se va a licitar  la 
piscina cubierta.

Jordi  Sebastià explica  que  nadie  ha  venido  a 
ofrecer la  gestión,  pero  que un club sí que dijo 
que  podría  hacerlo,  pero  acaba  de  hundir  la 
piscina cubierta del CC Juan XXIII. La piscina no 
es  competitiva;  el  vaso  en  sí,  sí,  pero  la 
instalación completa no. Pero no se puede hacer 
ninguna inversión, ni se pueden pedir préstamos. 
Se  estudia  la  licitación  con  unas  condiciones: 
sobretodo  mantener  el  personal.  Por  otro  lado, 
hay cosas que no pueden ser rentables  per se: 
bibliotecas...

César Miguel Vercher, de Círculo Católico San 
Roque, dice que las subvenciones a asociaciones 
se estancaron el año pasado y pregunta por qué 
otras,  como las  fallas,  reciben  52.800  €  si  son 
privadas.

Jordi Sebastià afirma que hay una discriminación 
positiva, pero que si vemos la historia, se observa 
un  recorte considerable.  Este año se les  aporta 
solamente  el  importe  correspondiente  al  seguro 
de las fallas y al estudio de los ingenieros de los 
monumentos  y  barracones.  Este  año  ha habido 
menos  barracones  y  se  han  cambiado  de 
ubicación, intentando no cortar calles.

Juan José Cano pregunta si puede ser que las 
asociaciones no vengan al Consejo por eso, por 
no recibir subvenciones.

Emili  Altur responde  diciendo  que  las  fallas 
tampoco han venido.

Jordi  Sebastià añade  que  sí  que  han  venido 
asociaciones que no tienen subvención. Además, 
la  finalidad  del  Consejo  es  que,  quien  quiera, 
pueda venir a decir si algo le gusta o no.

José  Serrador afirma  que  en  la  partida 
retribuciones altos cargos y partidos políticos no 
ha  habido  ningún  recorte,  esto  no  casa  con  la 

Juan José Cano pregunta si es poden augmentar 
els ingressos.

Emili  Altur respon que potser  les  nostres taxes 
esportives  són  més  baixes  respecte  dels 
ajuntaments del voltant, però si les augmentàrem, 
potser ningú faria ús de les instal·lacions.

Juan  José  Cano pregunta  si  algú  s’oferí  per  a 
gestionar de manera privada la piscina i li ho van 
negar.

Emili  Altur respon que només es va a licitar  la 
piscina coberta.

Jordi  Sebastià  explica  que  ningú  ha  vingut  a 
oferir-ne la gestió. Sí que un club va dir que podria 
fer-ho, però acaba d’afonar la piscina coberta del 
CC Joan XXIII.  La  piscina  no és competitiva,  el 
vas en si, sí, però la instal·lació completa, no. Però 
no es pot fer cap inversió, ni es poden demanar 
préstecs.  S’estudia  la  licitació  amb  unes 
condicions: sobretot mantindre el personal. D’altra 
banda,  hi  ha  coses que no poden ser  rendibles 
per se: biblioteques, ….

Cèsar Miguel Vercher, de Círculo católico San 
Roque, diu que les subvencions a associacions es 
van  estancar  l’any  passat  i  pregunta  per  què 
altres,  com  les  falles,  reben  52.800  €  si  són 
privades.

Jordi Sebastià afirma que hi ha una discriminació 
positiva,  però  si  veiem la  història  s’observa  una 
retallada  considerable.  Enguany  s’aporta  només 
l’import corresponent a l’assegurança de les falles 
i  a  l’estudi  dels  enginyers  dels  monuments  i 
barracons. Enguany hi ha hagut menys barracons 
i  han  canviat  d’ubicació  per  a  intentar  no  tallar 
carrers.

Juan  José  Cano pregunta  si  pot  ser  que  les 
associacions no vinguen al Consell  per això, per 
no rebre subvencions.

Emili Altur respon dient que les falles tampoc no 
han vingut.

Jordi  Sebastià afig  que  sí  que  han  vingut 
associacions que no tenen subvenció.  A més, la 
finalitat del Consell és que, qui vulga, puga vindre 
a dir si li agrada o no alguna cosa.

José  Serrador afirma  que  en  la  partida 
retribucions alts càrrecs i partits  polítics no hi ha 
hagut  cap  retallada  i  que  això  no  casa  amb la 
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situación actual.
Emili Altur explica que hay una disminución con 
respecto  al  año  anterior,  ya  que  dos  grupos 
renunciaron a un asesor.

Juan José Cano pregunta esos 38.000 € de la 
partida a grupos políticos a dónde van.

Jordi  Sebastià explica  que  el  Ayuntamiento 
estableció  hace  años  que  todos  los  concejales 
percibieran  una  indemnización  y  un  dinero  al 
grupo  político  (el  año  pasado  se  hizo  una 
pequeña bajada después de una más grande). Va 
al  grupo  municipal,  según  el  número  de 
concejales, para su funcionamiento.

Sonia  Casaus,  del  grupo  PP,  explica  que  su 
grupo, este año, ha cambiado de despacho y lo 
han  dedicado  a  gastos  de  mobiliario  y  de 
papelería, por ejemplo.

Juan José Cano comenta que la ciudadanía tiene 
la percepción de que son gastos superfluos.

Jordi Sebastià añade que con esta partida no se 
pueden pagar alquileres o gasto de personal. 

José  Mª  Casamayor dice  que  la  partida  932, 
sobre  «Gestión  de  cobro  de  tributos»,  con  un 
importe  de  450.700,37€,  ha  aumentado  con 
respecto  al  año  anterior  y  pregunta  si  es 
necesario  pagar  a  una  empresa  privada  este 
importe. Y añade que los datos que manejan son 
privados,  por lo que pregunta si tienen derecho a 
gestionarlos.

Emili  Altur cuenta que el primer tema que pidió 
revisar  fue  esta  partida;  también  llamó  su 
atención. Hasta el 2015 está comprometida esta 
partida, pues si se modifica tiene penalización. La 
intención era llevar esa gestión a Diputación, pero 
no renta teniendo que pagar esa indemnización. 
La partida sube desde el año anterior, porque se 
recibieron  tres  pagos  altos  (uno  de  ellos,  el 
hospital  que  empezó  a  construir  IMED)  y  esta 
partida se calcula con un porcentaje de los cobros 
realizados. Quiere decir que si se les paga más es 
porque hemos cobrado más. Hemos renegociado 
con la empresa y hemos conseguido que ofrezcan 
cuatro servicios más sin coste añadido. La partida 
correspondiente a 2014 se calculará con respecto 
al  2013.  Sobre  la  protección  de  datos,  está 
recogido en el contrato.

Jordi  Sebastià afirma  que  su  intención  es 
eliminar esto en 2015. 

Emili  Altur añade que este servicio se adjudicó 
antes de la presente legislatura.

situació actual.

Emili  Altur explica  que  hi  ha  una  disminució 
respecte de l’any anterior,  ja que dos grups van 
renunciar a un assessor.

Juan  José  Cano pregunta  els  38.000  €  de  la 
partida a grups polítics, on van?

Jordi  Sebastià explica  que  l’Ajuntament  va 
establir  fa anys que tots els  regidors perceberen 
una indemnització i uns diners al grup polític (l’any 
passat  se’n  féu  una  xicoteta  baixada  després 
d’una més gran). Va al grup municipal segons el 
nombre de regidors, per al seu funcionament.

Sonia  Casaus,  del  grup PP,  explica  que  en el 
seu grup,  enguany han  canviat  de  despatx  i  ho 
han  dedicat  a  despeses  de  mobiliari  i  de 
papereria, per exemple.

Juan José Cano comenta que la ciutadania té la 
percepció que són despeses supèrflues.

Jordi Sebastià afig que amb aquesta partida no 
es poden pagar lloguers o despeses de personal. 

José Mª Casamayor diu que la partida 932, sobre 
«Gestió cobrament de tributs», amb un import de 
450.700,37€,  ha  augmentat  respecte  de  l’any 
anterior,  i  pregunta  si  cal  pagar  a  una  empresa 
privada aquest  import.  I  afig  que les  dades  que 
manegen són privades, per això pregunta si tenen 
dret a gestionar-les.

Emili  Altur conta  que  el  primer  tema  que  va 
demanar de revisar fou aquesta partida; també va 
cridar  la  seua  atenció.  Fins  al  2015  està 
compromesa  aquesta  partida,  perquè  si  es 
modifica  té  penalització.  La  intenció  era  portar 
aquesta gestió a Diputació, però no renda havent 
de pagar la indemnització. La partida puja des de 
l’any anterior, perquè es van rebre tres pagaments 
alts  (un  d’ells,  l’hospital  que  va  començar  a 
construir IMED) i aquesta partida es calcula amb 
un percentatge dels cobraments realitzats. Vol dir 
que si es paga més és perquè s’ha cobrat més. 
Han  renegociat  amb l’empresa i  han aconseguit 
que  oferisquen  quatre  serveis  més  sense  cost 
afegit. La partida corresponent a 2014 es calcularà 
respecte del  2013.  Sobre la  protecció de dades, 
està recollit en el contracte.

Jordi  Sebastià  afirma  que  la  seua  intenció  és 
eliminar açò en 2015. 

Emili  Altur afig  que aquest  servei  fou adjudicat 
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Vicent  Sanchis,  de  Burjaweb,  pregunta  si  la 
retribución es voluntaria y ejecutiva.

Emili Altur le responde que sí.

Sonia Casaus, del grupo PP, plantea que si en 
el plan de pago a proveedores se tuvo que pagar 
un 6%, ¿por qué se acogieron a él?

Emili Altur responde que si no se acogían se les 
retiraba  la  aportación  del  estado  y  se  les 
penalizaban. El gasto corriente se hace con esta 
aportación.

Jordi  Sebastià explica  que  los  ayuntamientos 
que no se acogieron a él han sufrido un desastre 
financiero.

Sonia  Casaus,  del  grupo  PP, dice  que  han 
comentado que no se ha reducido personal, pero 
en  CEMEF  el  año  pasado  trabajaban  125 
personas y este año son 100.

Emili  Altur explica que 4 o 5 personas se han 
dado de baja de forma voluntaria, y que a ellos no 
les consta tanta diferencia en personal.

Vicent  Sanchis,  de  Burjaweb,  plantea  que  si, 
finalmente, llega la deuda pendiente exterior, ¿se 
dedicará  a  la  amortización  de  préstamos  de 
proveedores que es el más caro?

Emili Altur le contesta que sí.

José Serrador (?) afirma que el gasto en energía 
ha aumentado, cuando a finales del año pasado 
se anunció que se habían ahorrado unos 200.000 
€.

Emili  Altur  dice  que,  efectivamente,  habrá  un 
ahorro  y  que  en  el  2013  estamos  teniendo  en 
cuenta  la  deuda  del  año  anterior;  el  ahorro  de 
2013 se volcará en el 2014. El precio del kW y el 
IVA han aumentado.

Jordi  Sebastià añade  que  el  ahorro  fue  en 
alumbrado  público,  se  valoró  en  2012  con 
respecto a 2011 y hay que tener en cuenta que el 
precio de la energía se ha incrementado. Se han 
colocado LEDs con luz no blanca, por indicación 
de la Universitat de València, pues hicieron saber 
que la luz blanca puede provocar alteraciones de 
biorritmo.

Olivier  Lauwers,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 
Ibáñez y ady., plantea que se igualan los gastos 
a los ingresos, pero ¿se ha tenido en cuenta en el 
año anterior  los ingresos reales y se tendrán en 

abans d’aquesta legislatura.

Vicent  Sanchis  de  Burjaweb pregunta  si  la 
retribució és voluntària i executiva?

Emili Altur li respon que sí.

Sonia Casaus, del grup PP, planteja que si en el 
pla de pagament a proveïdors hagueren de pagar 
un 6%, per què s’hi acolliren?

Emili  Altur respon  que  si  no  s’hi  acollien  els 
retiraven  l’aportació  de  l’estat  i  els  penalitzaven. 
La despesa corrent es fa amb aquesta aportació.

Jordi  Sebastià explica que els ajuntaments  que 
no s’hi acolliren han patit un desastre financer.

Sonia  Casaus,  del  grup  PP,  diu  que  han 
comentat  que  no  s’ha  reduït  personal,  però  en 
CEMEF  l’any  passat  treballaven  125  persones  i 
enguany en són 100.

Emili  Altur explica  que  4  o  5  persones  s’han 
donat de baixa voluntàriament, i que a ells no els 
consta tanta diferència en personal.

Vicent  Sanchis,  de  Burjaweb,  planteja  que  si, 
finalment,  arriba  el  deute  pendent  exterior,  es 
dedicarà  a  l’amortització  de  préstecs  de 
proveïdors, que és el més car?

Emili Altur li contesta que sí.

José  Serrador  (?) afirma  que  la  despesa  en 
energia  ha  augmentat,  quan  a  finals  de  l’any 
passat es va anunciar que s’havien estalviat vora 
200.000 €.

Emili  Altur diu  que,  efectivament  hi  haurà  un 
estalvi  i  que en 2013 estem tenint en compte el 
deute de l’any anterior; l’estalvi de 2013 es bolcarà 
en 2014. El preu del kW i l’IVA han augmentat.

Jordi Sebastià afig que l’estalvi fou en enllumenat 
públic,  es valorà en 2012 respecte de 2011 i cal 
tindre  en  compte  que  el  preu  de  l’energia  ha 
incrementat.  S’han  col·locat  LEDs  amb  llum  no 
blanca, per indicació de la Universitat de València, 
perquè  feren  saber  que  la  llum  blanca  pot 
provocar alteracions de bioritme.

Olivier  Lauwers,  de  l’Assoc.  Veïns  Blasco 
Ibáñez i adj., planteja que s’igualen les despeses 
als  ingressos,  però  s’ha  tingut  en  compte  l’any 
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cuenta este año?
Emili Altur le contesta que sí.

José  Ramos,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 
Ibáñez y ady., dice que es vergonzoso que no se 
bajen los sueldos.

Emili Altur dice que ya han respondido a eso.

David Sánchez  dice que han comentado que el 
40% del  presupuesto  va  a  personal  y  pregunta 
cuántas personas son.

Emili Altur responde que son unas 196, más los 
trabajadores del CEMEF (100) y los del IMCJB.

Jordi  Sebastià afirma  que,  para  este 
Ayuntamiento, es poco personal, desde su punto 
de vista.

Emili  Altur dice  que  están  por  debajo  de  la 
media.

José  Ramos,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 
Ibáñez y ady.,  dice que estamos 10 puntos por 
encima de la media nacional en esta legislatura, 
según el Ministerio de Economía, 27 puntos.

Jordi Sebastià dice que ese dato es falso. Solo 
se han convocado dos plazas de medio año.

Emili Altur aclara que estamos en 25 puntos, no 
27.  Ese  dato  que  comenta  José  Ramos  no  es 
real.

Sonia  Casaus,  del  grupo  PP,  dice  que se  ha 
contratado por bolsas.

Jordi  Sebastià dice  que hay  menos  que  en  la 
legislatura anterior.

José  Ramos,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 
Ibáñez  y  ady.,  dice  que  han  contratado  un 
profesor de valenciano.

Jordi  Sebastià  explica  que,  posiblemente,  se 
refiera a  la  plaza  de Promoción  del  Valenciano, 
que lleva desde el 2009, en la legislatura anterior, 
no un profesor de valenciano.

José  Ramos,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 
Ibáñez y ady., pregunta si están diciendo que es 
falso todo lo que él dice. Y dirigiéndose a  Emili 
Altur, le pregunta si él cobra dos sueldos.

Emili Altur responde que, como ya ha dicho, eso 
no es verdad.

José  Ramos,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 

anterior els ingressos reals i es tindran en compte 
enguany?
Emili Altur li contesta que sí.

José  Ramos,  de l’Ass.  Veïns  Blasco  Ibáñez  i 
adj.,  diu que és vergonyós  que no s’abaixeu els 
sous.

Emili Altur diu que ja han respost a això.

David Sánchez diu que han comentat que el 40% 
del pressupost  va a personal  i  pregunta quantes 
persones són?

Emili  Altur respon  que  en  són  196,  més  els 
treballadors del CEMEF (100) i els de l’IMCJB.

Jordi Sebastià diu que per a aquest Ajuntament 
és poc personal, des del meu punt de vista.

Emili Altur diu que estan per davall de la mitjana.

José  Ramos,  de l’Ass.  Veïns  Blasco  Ibáñez  i 
adj.,  diu  que  estem 10 punts  per  damunt  de  la 
mitjana nacional en aquesta legislatura, segons el 
Ministeri d’Economia, 27 punts.

Jordi  Sebastià diu  que  aquesta  dada  és  falsa. 
Només s’han convocat dues places de mig any.

Emili Altur aclareix que estem en 25 punts, no 27. 
La dada que comenta no és real.

Sonia  Casaus  del  grup  PP,  diu  que  s’han 
contractat per borses.

Jordi  Sebastià diu  que  hi  ha  menys  que  en  la 
legislatura anterior.

José  Ramos,  de l’Ass.  Veïns  Blasco  Ibáñez  i 
adj.,  diu  que  han  contractat  un  professor  de 
valencià.

Jordi  Sebastià explica  que,  possiblement,  es 
referisca a la plaça de Promoció del Valencià, que 
porta des del 2009, en la legislatura anterior. No 
un professor de valencià.

José  Ramos,  de l’Ass.  Veïns  Blasco  Ibáñez  i 
adj., pregunta si estan dient que és fals tot el que 
jo diu I adreçant-se a Emili Altur, li pregunta si ell 
cobre dos sous.

Emili Altur respon que, com ja ha dit, això no és 
veritat.
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Ibáñez y ady., dice que la emisión por la radio se 
corta cuando hablan los ciudadanos.

Jordi  Sebastià aclara  que  se  corta  la 
retransmisión del Pleno cuando comienza el turno 
de  ruegos  y  preguntas  porque  no  se  puede 
retransmitir  sin  el  consentimiento  expreso.  El 
secretario no autoriza esto y no se puede actuar 
en contra.

Sonia Casaus, del grupo PP,  dice que harán la 
valoración  política  en  el  Pleno,  pero  sobre  el 
1.500.000 € para el IMCJB frente a los 235.000 € 
para  el  CEMEF pregunta  ¿no  se  podría  utilizar 
esta partida para rebajar esas 8 partidas que se 
disminuyeron?

Jordi Sebastià  explica que si recortaran más la 
partida al IMCJB lo tendrían que cerrar y no es la 
intención.

Sonia  Casaus,  del  grupo  PP, explica  que  en 
institutos  de  otros  pueblos,  de  similares 
características,  son  mucho  más  bajos  sus 
presupuestos.

Jordi  Sebastià dice  que  si  hace  referencia  al 
CEMEF, hay que distinguir aportaciones y pagos 
por  servicios.  Pudiera  ser  que el  CEMEF  hasta 
fuera sostenible.

Sonia Casaus,  del grupo PP, pregunta ¿no se 
podría  aplicar  esto  al  IMCJB y  así  aportar  esta 
partida a promoción del empleo?

Jordi  Sebastià explica  que  el  IMCJB  hace  un 
papel muy importante y hay muchas personas que 
pensamos que se debe mantener.

Olivier  Lauwers,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 
Ibáñez  y  ady.,  pregunta  si  se  puede  abrir 
sábados y domingos la biblioteca para estudiar en 
épocas de exámenes de la universidad.

Jordi  Sebastià contesta  que  habría  que  pagar 
horas  extras  e  intentamos  no  aumentar  los 
gastos.

Olivier  Lauwers,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 
Ibáñez y ady., pregunta si no se puede gestionar 
de  otra  manera,  con  el  mismo  personal  y  con 
turnos.

Jordi  Sebastià responde  que no pueden  pagar 
horas  extras;  actualmente  se  paga  con  horas 
libres y no a todos los trabajadores les viene bien.

José  Ramos,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 
Ibáñez  y  ady.,  plantea  si  son  necesarios  tres 

José  Ramos,  de l’Ass.  Veïns  Blasco  Ibáñez  i 
adj.,  diu que l’emissió per la  ràdio es talla  quan 
parlen els ciutadans.

Jordi  Sebastià aclareix  que  es  talla  la 
retransmissió  del  Pe  quan  comença  el  torn  de 
precs i preguntes perquè no es pot retransmetre 
sense el consentiment exprés. El secretari no ho 
autoritza i no es pot actuar en contra.

Sonia Casaus, del grup PP, diu que en faran la 
valoració  política  en  el  Ple,  però  sobre  el 
1.500.000 € per a l’IMCJB enfront dels 235.000 € 
per al CEMEF, pregunta si  no es podria utilitzar 
aquesta partida per a rebaixar les 8 partides que 
es minvaren?

Jordi  Sebastià,  si  retallàrem  més  la  partida  a 
l’IMCJB ho tindríem de tancar i no és la intenció.

Sonia Casaus, del grup PP, en altres instituts en 
altres  pobles  de  semblants  característiques  són 
molt més baixos els seus pressupostos.

Jordi Sebastià diu que si fa referència al CEMEF, 
cal distingir  aportacions i  pagaments per serveis. 
Podria ser que el CEMEF fins i tot fóra sostenible.

Sonia Casaus,  del  grup PP, pregunta  si  no es 
podria aplicar açò a l’IMCJB i així aportar aquesta 
partida a promoció de l’ocupació.

Jordi Sebastià explica que l’IMCJB fa un paper 
molt  important  i  hi  ha  moltes  persones  que 
pensem que l’hem de mantindre.

Olivier  Lauwers,  de  l’Assoc.  Veïns  Blasco 
Ibáñez i adj., pregunta si es pot obrir dissabtes i 
diumenges la biblioteca per a estudiar en èpoques 
d’exàmens de la universitat.

Jordi Sebastià contesta que caldria pagar hores 
extra i intenten no augmentar les despeses.

Olivier  Lauwers,  de  l’Assoc.  Veïns  Blasco 
Ibáñez  i  adj., pregunta  si  no  es  pot  gestionar 
d’una altra manera, amb el mateix personal i amb 
torns.

Jordi Sebastià respon que no poden pagar hores 
exta; actualment es paga amb hores lliures i a tots 
els treballadors no els ve bé.

José Ramos, de l’Assoc. Veïns Blasco Ibáñez i 
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periodistas en el IMCJB y también si la partida de 
pintura vial se puede disminuir.

Jordi  Sebastià explica  que  los  técnicos  del 
Gabinete de Prensa son funcionarios y la pintura 
vial  es  necesaria  por  seguridad  y  debe  ser  la 
reglamentaria.

José  Ramos,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 
Ibáñez  y  ady.,  dice  que  se  ha  podido  abrir  la 
nueva sede de la Policía Local y se dijo que no se 
podría.

Jordi Sebastià explica que, finalmente, con una 
gestión adecuada se ha podido.

José Serrador dice que la partida de pintura ha 
aumentado 100.000 € y la partida de limpieza del 
CEMEF también es importante, por lo que plantea 
¿es sostenible el CEMEF?

Jordi  Sebastià explica  que  el  CEMEF,  como 
empresa  pública,  es  sostenible,  si  no  lo  fuese 
desde el estado se hubiera cerrado. No queremos 
despedir  a  100  personas.  Estamos  ahorrando 
dinero porque las  empresas públicas no han de 
pagar el IVA.

Al  respecto  de  la  pintura,  recibimos  muchas 
denuncias de ciudadanos por culpa de una mala 
señalización. 

Juan José Cano afirma que han inyectado dinero 
al CEMEF, por lo que plantea si no es rentable.

Jordi  Sebastià explica  que,  desde  el  punto  de 
vista  económico,  no  es  rentable;  no  puede  ser 
rentable el Servicio de Ayuda a Domicilio, hemos 
de subvencionarlo; si no, no se podría hacer.

Emili  Altur añade que se ha comparado lo que 
costaría  una  gestión  privada  con  una  empresa 
privada muy importante y no salía rentable.

Jordi  Sebastià dice  que,  aún  así,  tenemos 
pensado mejorar la gestión.

Jose  Serrador plantea  si  se  pueden  ceder 
instalaciones o acceder a servicios privados.

Emili  Altur dice  que sí,  que  se  ha  intentado 
acceder a los nuevos negocios: CREA y Parque 
Ademuz, pero vienen con los contratos de servicio 
firmados des de la central. 

Jordi  Sebastià añade  que  el  IMCJB  cede 
espacios,  por  ejemplo  los  conciertos  previstos 
dentro de poco.

adj., planteja si calen tres periodistes en l’IMCJB i 
també si la partida de pintura vial pot minvar.

Jordi Sebastià explica que els tècnics del Gabinet 
de  Premsa  són  funcionaris,  i  la  pintura  vial  és 
necessària  per  seguretat  i  ha  de  ser  la 
reglamentària.

José Ramos, de l’Assoc. Veïns Blasco Ibáñez i 
adj.,  diu que s’ha  pogut  obrir  la  nova seu de la 
Policia Local i digueren que no es podria.

Jordi  Sebastià explica  que,  finalment,  amb una 
gestió adequada s’ha pogut.

José Serrador,  diu que la  partida de pintura ha 
augmentat  100.000  €  i  la  partida  de  neteja  del 
CEMEF també és important, per això planteja si el 
CEMEF és sostenible?

Jordi  Sebastià explica  que  el  CEMEF  com  a 
empresa pública, és sostenible; si no ho fóra des 
de l’estat s’hauria tancat. No volen acomiadar 100 
persones.  Estan  estalviant  diners  perquè  les 
empreses públiques no han de pagar l’IVA.

Sobre  la  pintura,  explica  que  reben  moltes 
denúncies  de  ciutadans  per  culpa  d’una  mala 
senyalització. 

Juan José Cano afirma que han injectat diners al 
CEMEF, per això planteja si és que no és rendible.

Jordi Sebastià explica que, des del punt de vista 
econòmic, no és rendible;  no pot  ser rendible el 
Servei d’Ajuda a Domicili,  l’han de subvencionar; 
si no no es podria fer.

Emili Altur afig que s’ha comparat el que costaria 
una gestió privada amb una empresa privada molt 
important i no eixia rendible.

Jordi Sebastià diu que, tot  i  això, tenen pensat 
millorar-ne la gestió.

Jose  Serrador planteja  si  es  poden  cedir 
instal·lacions o accedir a serveis privats?

Emili Altur diu que sí, que s’ha intentat accedir als 
nous negocis: CREA i Parc Ademús, però vénen 
amb els contractes des de la central. 

Jordi  Sebastià afig  que  l’IMCJB  cedeix  espais, 
per exemple els concerts previstos d’ací a poc.
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Jose Serrador pregunta por el  «Ara sona».
Jordi Sebastià explica que venía de un convenio 
con Diputación.

José  Ramos,  de  la  Asoc.  Vecinos  Blasco 
Ibáñez y ady., pregunta si ya se ha hablado de la 
partida correspondiente a los partidos políticos.

Emili  Altur le  responde  que  sí;  que  ya  se  ha 
comentado.

3. RUEGOS Y PREGUNTAS

Las preguntas  se han ido  realizando  durante  la 
sesión y se han reflejado en el punto anterior.

Y  no  habiendo  otros  asuntos  a  tratar,  el 
presidente  levanta  la  sesión,  de  la  cual,  como 
secretaria firmo junto al alcalde.

Jose Serrador pregunta per l’«Ara sona».
Jordi  Sebastià explica  que  aquest  venia  d’un 
conveni amb Diputació.

José  Ramos,  de l’Ass.  Veïns  Blasco  Ibáñez  i 
adj.,  pregunta  si  ja  s’ha  parlat  de  la  partida 
corresponent als partits polítics?

Emili Altur li respon que sí; ja s’ha comentat.

3. PRECS I PREGUNTES

Les  preguntes  han  anat  plantejant-se  durant  la 
sessió i s’han reflectit en el punt anterior.

I  no  havent-hi  altres  assumptes  per  tractar,  el 
president  alça  la  sessió,  de  la  qual,  com  a 
secretària, signe amb l'alcalde.

La secretària

Vist i plau
L'alcalde

Consell Municipal de Participació Ciutadana 27 de maig de 2013 Pàg. 10 


